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PROTOKOLL fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens länsklubbars 
fullmäktige den 22 september 2023, Arlandastad, Stockholm. 
 
 
Sammanträdets öppnande 
Centralstyrelsens ordförande Thomas Uneholt. 

Länsklubbsdelegater och övriga närvarande. Hjärtligt välkomna till 

Länsklubbsfullmäktige 2023. 

Det har varit två ganska så omtumlande och annorlunda år som varit sedan senaste 

Länklubbsfullmäktige. Vi hade en pandemi som gjorde att utställningsverksamheten i 

princip var obefintlig för länsklubbarna. Dock gjorde ni ett utmärkt jobb med att ordna 

och genomföra exteriörbedömningar. Ett nytt koncept som blev lyckat och också är ett 

viktigt verktyg i arbetet med avel av våra rashundar. Detta koncept är inte bara en 

tillfällig lösning under en svår situation utan en bedömningsform som är här för att 

stanna.  

Vi har under många år jobbat med dalande medlemssiffror. Även om vi kunde börja 

ana en ökning i medlemsantalen innan pandemin så har det tagit ordentlig fart nu 

efter pandemin. Viktigt att vi nu jobbar med att behålla dessa nya medlemmar. Vi vet 

att valpregistrering och medlemskap hänger ihop. Och då valpregistreringarna kraftigt 

gått ner efter pandemin så blir så att säga mängden nya potentiella medlemmar 

mindre de kommande åren.  

Vi har också omförhandlat länsklubbsavtalet och hanteringen av länsklubbsfonden. 

Personligen så tycker jag det var både bra och nödvändigt. Det är nu tydligare och 

lättare att förstå samt att vi faktiskt också låter medlen arbeta på ett bra sätt för vår 

gemensamma verksamhet.  

Jag uppskattar även att länsklubbarna nu samverkar mer kring utställningarna. Det är 

kostsamt att både anmäla till en hundutställning med alla kringkostnader och att 

arrangera en utställning. Utställningar är en viktig del i vår verksamhet och vi ser, likt 

många andra länder, att antalet starter inte är uppe i de nivåer vi hade före pandemin. 

Holländska kennelklubben hade under våren en enkät ute bland sina utställare och 

ställde några frågor om vad som är viktigt för dem. Topp tre var ringens storlek, mattor 

i ringarna samt rosetter och pokaler. På frågan om vad huvudanledningen är för att åka 

på en hundutställning så låg att ha en trevlig dag högst upp följt av en skriven kritik och 

att möta andra utställare och uppfödare. När det gäller vad som får utställaren att 

välja en särskild utställning så låg vem som dömer högst upp följt av avstånd till 

utställningen samt om det var en inomhusutställning eller inte. Jag tror att vi skulle få 

ungefär samma svar om vi sände motsvarande enkät till våra utställare i Sverige. Vi 

behöver tänka till och tänka nytt för att få hundar till våra hundutställningar. 

Hundutställningar är en viktig del av vår verksamhet och inte minst för avelsarbetet.  

Jag kommer ha ett längre anförande i morgon på kennelfullmäktige så jag nöjer mig 

med detta här och nu.  

Med dessa ord förklarar jag länsklubbsfullmäktige 2023 för öppnat 
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§ 1 Justering av röstlängd 
 

Upprop genomfördes. Röstlängden upptog 61 röster med 4 fullmakter. 
 
Länsklubbsfullmäktige beslutade att fastställa röstlängden. 

 
 
§ 2 Val av Länsklubbsfullmäktiges ordförande och vice ordförande enligt § 5 
 

Länsklubbsfullmäktige beslutade att till ordförande respektive vice 
ordförande vid sammanträdet välja Mats Stenmark och Patricia Rätsep. 

 
 
§ 3 Fastställande av arbets- och beslutsordning för Länsklubbsfullmäktige 
 

Mötesordförande föredrog förslaget till arbets- och beslutsordning för 
Länsklubbsfullmäktige 2023. 
 
Länsklubbsfullmäktige beslutade att fastställa arbets- och beslutsordning för 
Länsklubbsfullmäktige 2023. 
 

 
§ 4 Centralstyrelsens anmälan om protokollföring vid mötet 
 

Centralstyrelsen anmälde att Kjell Svensson utsetts att föra protokollet. 
 
 
§ 5 Val av två justerare som tillsammans med mötesordförande ska justera 
 protokollet. De valda justerarna är dessutom rösträknare 
 

Länsklubbsfullmäktige beslutade att till justerare och rösträknare vid 
sammanträdet välja Minna Vaattovaara, Södermanlands Kennelklubb och 
Christina Bjerstedt-Ohlsson, Nordskånska Kennelklubben. 

 
 
§ 6 Frågan om länsklubbarnas fullmäktigedelegater har blivit stadgeenligt 
 kallade 
                

Thomas Uneholt redogjorde för kallelse till Länsklubbsfullmäktige 2023. 
 
Enligt stadgarna ska kallelse till ordinarie Länsklubbsfullmäktige skickas per e-
post till varje länsklubb och till varje delegat som anmälts till SKK, senast fyra 
veckor före ordinarie Länsklubbsfullmäktige.  
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Med kallelsen ska bifogas SKKs årsredovisningar vad avser Centralstyrelsens 
ansvar och uppdrag för länsklubbarna samt handlingar i de ärenden som ska 
behandlas på Länsklubbsfullmäktige. 
 
• Den 30 mars skickades information om tid och plats för 

Länsklubbsfullmäktige samt tillvägagångssättet för att anmäla delegater ut 
till samtliga länsklubbar via e-post. 

• Den 22 juni fick samtliga länsklubbar och samtliga anmälda delegater 
information om bokning av kost och logi. 

• Den 24 augusti utfärdade Centralstyrelsen formell kallelse och publicerade 
• samtliga möteshandlingar i VoteIT och på SKK.se 
 
Centralstyrelsen föreslog Länsklubbsfullmäktige att länsklubbarnas 
fullmäktigedelegater blivit stadgeenligt kallade. 
 
Länsklubbsfullmäktige beslutade enligt förslaget. 
 

 
§ 7 SKKs årsredovisningar vad avser Centralstyrelsens ansvar och uppdrag för 
 länsklubbarna för de gångna verksamhetsåren 
 

Kees de Jong, SKKs VD, föredrog Centralstyrelsens redovisning för de gångna 
verksamhetsåren och föreslog att Länsklubbsfullmäktige godkänner 
redovisningen. 
 
Länsklubbsfullmäktige beslutade att godkänna Centralstyrelsens redovisning 
för de gångna verksamhetsåren 2021 och 2022. 

 
 
§ 8 SKKs revisorers rapport avseende Centralstyrelsens uppdrag 
 

Kees de Jong föredrog SKKs revisorers undertecknade rapport över faktiska 
iakttagelser avseende Centralstyrelsens uppdrag enligt stadgar för länsklubb § 
7 moment 3 punkt 7. 
 
Länsklubbsfullmäktige beslutade att lägga rapporten till handlingarna. 

 
 
§ 9 Beslut om Centralstyrelsens förslag till disposition av Länsklubbsfonden  
 

Kees de Jong föredrog Centralstyrelsens förslag till ekonomisk disposition av 
Länsklubbsfonden och Länsklubbarnas utvecklingsfond. 

 
Ingående balans Länsklubbsfonden   8 676 326 kr 

 
För år 2021 avsätts till Länsklubbsfonden    1 371 703 kr 
För år 2022 uttag från Länsklubbsfonden   -1 099 630 kr 
I Länsklubbsfonden balanseras i ny räkning  
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totalt för perioden            272 073 kr 
 

Beslut avsätta medel till hemsideutveckling   -4 000 000 kr 
 

I länsklubbarnas Länsklubbsfond balanseras i ny räkning  4 948 399 kr 
 

Ingående balans Länsklubbarnas utvecklingsfond      391 750 kr 
Förändringar 2021 - 2022                    0 kr              
I Länsklubbarnas utvecklingsfond balanseras i ny räkning       391 750 kr 

 
Centralstyrelsen föreslog att länsklubbsfullmäktige i enlighet med § 11 i 
avtalet gällande perioden för länsklubbsuppdraget fastställer 
Centralstyrelsens förslag till disposition av Länsklubbsfonden och 
Länsklubbarnas utvecklingsfond. 
 
Länsklubbsfullmäktige beslutade att fastställa den ekonomiska dispositionen 
av Länsklubbsfonden och Länsklubbarnas utvecklingsfond. 

 
 
§ 10 Centralstyrelsens förslag om ändring av stadgar för länsklubb 
 

a) Stadgeändringar i SKKs stadgar som får påverkan på länsklubbsstadgarna 
Vid Kennelfullmäktige avgörs två ärenden som kan och enligt 
Centralstyrelsens mening bör få konsekvenser för länsklubbsstadgarna. 
Det gäller dels en proposition om utökad möjlighet till fullmaktsröstning 
samt förändrad rutin för anmälan om delegater och dels en motion 
rörande tidpunkten för Kennelfullmäktige. 
 
Centralstyrelsen föreslog Länsklubbsfullmäktige att fatta ett villkorat 
beslut som följer det beslut som därefter fattas vid Kennelfullmäktige 
2023 att uppdra åt Centralstyrelsen att ändra stadgar för länsklubb § 7, 
moment 2 och § 7, moment 3, stycke 1 på det sätt som Kennelfullmäktige 
beslutar. 
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b) Stadgeändringar som endast rör stadgar för länsklubb 
I september 2022 genomförde Länsklubbsfullmäktige en digital 
omröstning rörande disposition av länsklubbsfonden samt justering av 
länsklubbarnas gemensamma verksamhet. Eftersom den gemensamma 
verksamheten (tidigare ”länsklubbsavtalet”) har justerats påverkas även 
Länsklubbsfullmäktige. 
 
De förändringar som är nödvändiga rör särskilt omständigheten att 
länsklubbsfonden inte längre kommer att användas för att balansera det 
ekonomiska resultatet av den gemensamma verksamheten. 
 
Förändringarna får full effekt först vid Länsklubbsfullmäktige 2025, men 
beslut om planering av den kommande verksamhetsperioden (2024-25) 
får påverkan redan vid årets Länsklubbsfullmäktige.  
 
Eftersom det nya avtalet gäller från den 1 januari 2023 behöver 

planeringen av den kommande perioden (2024-25) ske utifrån de 

förutsättningar som gäller. Det innebär att Centralstyrelsen föreslog 

stadgeändringar och att dessa omedelbart justeras av 

länsklubbsfullmäktige. 

Stadgeändring § 7, moment 3, stycke 5, punkt 6 (ändringen understruken) 

SKKs rapport vad avser Centralstyrelsens ansvar och uppdrag för 

länsklubbarna för de gångna verksamhetsåren. 

Utdrag ur protokoll från Kennelfullmäktige 2023 

§ 37 Proposition angående delegater vid Kennelfullmäktige (forts) 
 
Kennelfullmäktige beslutade att bifalla Centralstyrelsens förslag inklusive 
de tilläggsyrkanden som Centralstyrelsen har anslutit sig till rörande 
ändring av SKKs stadga § 7, moment 2. 
Beslutet var enhälligt. 
 
De nya stadgetexterna lyder: 
 
Antalet delegater bestäms av den direkta medlemsorganisationen genom 
beslut i organisationens högsta beslutande organ. Beslutet kan inte 
delegeras ner till lägre nivå. 
 
Direkt medlemsorganisation ska senast två månader före 
Kennelfullmäktige anmäla namn och adress på delegater och suppleanter 
samt antal röster/delegater till SKK. 
Om det föreligger särskilda skäl, får Centralstyrelsen besluta att en 
medlemsorganisation får anmäla delegater eller suppleanter vid en 
senare tidpunkt än två månader före Kennelfullmäktige”. 
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Stadgeändring § 7, moment 3, stycke 5, punkt 8 (ändringen understruken) 

Rapport om Centralstyrelsens förvaltning av länsklubbsfonden. 

Stadgeändring § 7, moment 3, stycke 5, punkt 9 (ändringen understruken) 

Beslut om Centralstyrelsens förslag till verksamhetsplan för 

länsklubbarnas gemensamma angelägenheter för de kommande två 

verksamhetsåren samt beslut om Centralstyrelsens förslag till 

medlemsavgifter. 

Stadgeändring § 7, moment 3, stycke 5, nuvarande punkt 10 där texten 

utgår i sin helhet. 

Beslut om Centralstyrelsens förslag till budget för de kommande två 

verksamhetsåren samt beslut om Centralstyrelsens förslag till 

medlemsavgifter. 

c) Utöver de stadgeändringar som har att göra med förändringen av 
länsklubbsavtalet   
Centralstyrelsen har uppmärksammat behov av modernisering gällande 
tillgängliggörande av handlingar inför länsklubbarnas årsmöten. 
Centralstyrelsen föreslog nedanstående stadgeändring. 
 
Stadgeändring § 8 moment 2 stycke 3 (ändringen understruken) 
Senast sju dagar före ordinarie länsklubbsårsmöte ska följande handlingar 
finnas tillgängliga digitalt för medlem i länsklubben. I kallelsen ska anges 
hur handlingarna görs tillgängliga och från vilket datum. 
 
Länsklubbsfullmäktige beslutade enligt Centralstyrelsens förslag a, b och c. 

 
Beslutet var enhälligt. 
Länsklubbsfullmäktige beslutade om omedelbar justering av § 10 b. 

 
 
§ 11 Beslut om Centralstyrelsens förslag till verksamhetsplan för länsklubbarnas 
 gemensamma angelägenheter de två kommande verksamhetsåren, samt    
 beslut om Centralstyrelsens förslag till medlemsavgifter 
 

Kees de Jong föredrar Centralstyrelsens förslag till verksamhetsplan för 
gemensam länsklubbsverksamhet 2024-2025. 
 
Vidare föredrar Kees de Jong Centralstyrelsens förslag till medlemsavgifter för 
2024 och 2025 som innebär en avgiftshöjning med totalt 25 kronor för 2024, 
samt med 25 kronor för 2025, varav 5 kr avser länsklubbarnas andel av 
medlemsavgiften respektive år. 
 
Avgiftshöjningen föranleds av den kostnadsutveckling som skett i samhället 
de senaste åren. Att löpande höja avgiften i takt med inflationen är en 
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väsentlig princip för att över tid kunna ge förutsättningar för bibehållen eller 
stärkt leverans.  
 
Centralstyrelsen föreslog Länsklubbsfullmäktige att bifalla förslaget till 
verksamhetsplan och medlemsavgifter för 2024 och 2025. 
 
Minna Vaatoovaara, Södermanlands Kennelklubb, ställde frågor kring vad som 
kan göras för att behålla medlemmar och minska kostnader, till exempel 
genom att införa autogiro för medlemsinbetalningar och besparingar på den 
centrala administrationen. 
 
Kees de Jong svarade att införande av autogiro utreds och att besparingar 
genom effektiviseringar är en ständig fråga i det dagliga arbetet. 
 
Minna Vaatoovaara, Södermanlands Kennelklubb, ställde fråga om vad som 
gjorts hittills och vad som planeras framöver gällande effektiviseringar i 
kostnadsbesparande syfte. 
 
Kees de Jong svarade att en lång lista av effektiviseringar har genomförts och 
bland dem kan bland annat nämnas färre konsulter, förändrad 
kansliorganisation och en översyn av papperskostnader för Hundsport. 

 
Ann-Christin Johansson, Västra Kennelklubben, ställde fråga kring 
finansieringen av tidningen Hundsport Special där Länsklubbarna bidrar med 
50 % av kostnaderna och efterfrågar alternativ finansiering. 
 
Kees de Jong svarar att någon alternativ finansiering inte finns tillgänglig i 
dagsläget. 
 
Ann-Christin Johansson, Västra Kennelklubben, frågar om kostnaden kan 
läggas på specialklubbarna istället. 
 
Kees de Jong svarar att det är en slutsats vi inte kan dra idag. 
 
Daniel Ganqvist, Örebro Läns Kennelklubb, framför önskemål om elektronisk 
faktura på medlemsavgiften.  
 
Kees de Jong svarar att även den lösningen håller på att ses över. 
 
Madeleine Bäckman, Stockholms Kennelklubb, frågar om det går att finna 
andra lösningar än att behöva höja medlemsavgifter två år i rad. 
 
Kees de Jong svarar att avigsidan med att fastställa medlemsavgift för två år i 
taget är den större osäkerhet som råder för år två. Centralstyrelsen tar till sig 
av de tankar och förslag som framkommit för att om möjligt undvika en 
medlemsavgiftshöjning 2025. 
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Länsklubbsfullmäktige beslutade att bifalla verksamhetsplanen för 2024 och 
2025. 
 
Vidare beslutade Länsklubbsfullmäktige att fastställa medlemsavgiften i 
länsklubb för 2024 till: 

 
Avgift, länsklubb, huvudmedlem, Sverige: 500 kr  
Avgift, länsklubb, huvudmedlem, utland: 600 kr 
Avgift, länsklubb, familjemedlem: 110 kr 
Avgift, länsklubb, provmedlemskap: 420 kr 
Länsklubbarnas andel av medlemsavgiften: 50 kr 
 
Gällande medlemsavgiften för 2025 beslutade Länsklubbsfullmäktige att 
uppdra till Centralstyrelsen att arbeta för att en avgiftshöjning kan undvikas, 
men ger Centralstyrelsen mandat att vid behov höja medlemsavgifterna till 
följande nivåer: 
 
Avgift, länsklubb, huvudmedlem, Sverige: 525 kr  
Avgift, länsklubb, huvudmedlem, utland: 625 kr 
Avgift, länsklubb, familjemedlem: 120 kr 
Avgift, länsklubb, provmedlemskap: 430 kr 
Länsklubbarnas andel av medlemsavgiften: 55 kr 

 
 
§ 12 Beslut om Centralstyrelsens förslag till avgifter vid länsklubbarnas 
 utställningar 
 

Birgitta Bernhed, Centralstyrelsen, föredrar förslag gällande avgifter vid 
länsklubbarnas utställningar 
 
Centralstyrelsen föreslog Länsklubbsfullmäktige att 
• tidigare beslut om en minimiavgift för utställning tas bort och varje 

länsklubb äger fritt att besluta om sina avgifter 
• Junior Handling har en oförändrad avgift om maximalt 200 kr. 
• länsklubbsmedlemmar har rabatterad entréavgift till länsklubbarnas 

utställningar. 
 
Länsklubbsfullmäktige beslutade enligt Centralstyrelsens förslag. 

 
 
§ 13 Beslut om medlemsavgift för lokalklubbsmedlem i länsklubb 
 

Thomas Uneholt föredrar Centralstyrelsens förslag till medlemsavgift för 
lokalklubbsmedlem till länsklubb. 
 
Centralstyrelsen föreslog en oförändrad gemensam medlemsavgift för 
lokalklubbsmedlem på 10 kr och att avgiften tas ut av länsklubben. 
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Lokalklubb i länsklubb beslutar själv om vilken nivå på medlemsavgiften som 
ska erläggas till lokalklubben. 

 
Länsklubbsfullmäktige beslutade enligt Centralstyrelsens förslag. 

 
 
§ 14 Övriga ärenden som av Centralstyrelsen hänskjutits till länsklubbarnas 
 fullmäktige eller som av länsklubb anmälts till Centralstyrelsen för 
 behandling på Länsklubbsfullmäktige 
 

Motion från Västra Kennelklubben angående att en jourperson ska 
finnas tillgänglig under alla länsklubbsutställningar 

 
Västra Kennelklubben yrkar i motion till Länsklubbsfullmäktige att en fysisk 
person med stor kunskap i det digitala systemet samt väl insatt i 
utställningsregler ska finnas tillgänglig under alla länsklubbsutställningar. 
 
Centralstyrelsen har hänskjutit denna motion till Länsklubbsfullmäktige. 
 
Ann-Christin Johansson, Västra Kennelklubben, meddelar att motionären drar 
tillbaka motionen då de nu känner sig trygga med att de får den hjälp de 
behöver 
 
Birgitta Bernhed berättar om de olika planer som finns för att stödja 
klubbarna som börjar använda det nya digitala systemet ”SKK Utställning”. 
 

 
§ 15 Sammanträdets avslutande 
 

Mötesordförande tackade deltagarna för väl genomförda förhandlingar och 
överlämnade ordet till SKKs ordförande.  
 
SKKs ordförande framförde att det kunde vara fler saker att diskutera på 
Länsklubbsfullmäktige och olika informationspunkter för att använda tiden 
bättre när Länsklubbsfullmäktige ändå är samlat. 
 
SKKs ordförande framförde tack till mötesordförande och vice ordförande och 
förklarade Länsklubbsfullmäktige 2023 för avslutat. 
 

 
Vid protokollet: 
 
 
 
Kjell Svensson 
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Justeras: 
 
 
 
Mats Stenmark 
Ordförande 
 
 
 

Justeras: 

 
 
 
Minna Vaattovaara   Christina Bjerstedt-Ohlsson, 
 
 


